
Beantwoording vragen/opmerkingen over beleidsnota Schulddienstverlening 

 

Wie:   Commissie Samenlevingszaken   

Datum:  maandag 11 februari ’19 

 

1. CU-SGP: Waarom is niet de definitie van de NVVK gebruikt?  

 

Reactie:  

Er zijn verschillende definities van problematische schulden. De 

genoemde definitie van problematische schulden van de NVVK is ook 

passend. De nota is hierop aangepast.  

 

2. SP: In de nota wordt gesproken over 27 organisaties. Wij zouden graag een 

bijlage ontvangen waarin deze worden benoemd. 

 

Reactie:  

Dit overzicht is bijgevoegd. Dit overzicht is tot stand gekomen tijdens een 

bijeenkomst ‘Krachtig tegen Armoede’ en is aangevuld in de loop van de 

tijd. Het overzicht is bruikbaar voor professionals, maar vanwege 

versnippering en hoeveelheid aanbod niet voor de inwoners. 

 

3. Monitoring  

ONS: Wanneer is het een succes? Is erover nagedacht hoe je preventie gaat 

meten? Er spelen veel omgevingsfactoren mee die grote invloed kunnen hebben. 

 

PU: hoe ga je monitoren hoe het in 2016 was en hoe in 2020? Hoe ga je 

vaststellen of je daar stappen in zet of niet? 

 

Reactie:  

Preventie is lastig te meten, omdat het een lange termijn effect beoogt. 

Daar komt bij dat er autonome ontwikkelingen zijn die van invloed 

kunnen zijn op de schuldenproblematiek, zoals de economische 

conjunctuur, het landelijke inkomensbeleid en demografische 

ontwikkelingen. De komende periode wordt nader onderzocht welk 

meetinstrument geschikt is voor monitoring. De nota is hierop aangepast. 

 

4. SP: De zelfredzaamheidmatrix is met een kleine aanpassing een toepasbaar 

meetinstrument voor schuldhulpverlening. 

 

Reactie:  

De komende periode wordt nader onderzocht welk meetinstrument 

geschikt is voor de monitoring.  

 

5. PvdA: Er wordt aandacht geschonken aan de gedachtegang van Nadja Jungmann, 

maar niet concreet weergegeven hoe deze gedachtegang een plek krijgt in de 

dienstverlening. Werkt het loket straks alleen volgens deze gedachtegang? Of ook 

de andere organisaties? Hoe spreidt je het uit (opleidingen)?  

Graag uitbreiden in de nota.  

 

VVD: Bijvoorbeeld door de gedachtegang en stress verlagende factoren te 

noemen bij de uitgangspunten.  

 

Reactie:  

De gedachtegang van Nadja Jungmann, stress sensitieve dienstverlening 

past binnen deze nota. Aandacht voor stress sensitieve dienstverlening 

nemen we op in de subsidieafspraken die we met partijen maken en in de 



aanbesteding. We nemen de suggestie mee en de nota is hierop 

aangepast. 

 

6. SP: De intake is geen geschikt woord en werkt stress verhogend. Liever kiezen 

voor adviesgesprek, want dat werkt stress verlagend. 

 

Reactie:  

Het oriënterende gesprek dat plaatsvindt bij het loket kan gezien worden 

als adviesgesprek. We hanteren bij schuldhulpverlening de terminologie 

van de NVVK. Wanneer we uitgaan van de terminologie die gevoerd wordt 

door de NVVK dan hebben we een aanmelding en een intake. De 

aanmelding leidt tot informatie die noodzakelijk is voor 

intake/crisisinterventie. Het doel van de intake is het toetsen van de 

zelfredzaamheid van de klant en het vaststellen van het probleem van de 

klant om een plan van aanpak te ontwikkelen. De intake bestaat uit de 

volgende activiteiten: inventarisatie, analyse en advies.  

Bron NVVK: module aanmelding en intake. 

 

7. PU, PvdA, SP: Tijdsbestek voor eerste gesprek/contact met de inwoner. Vier 

weken is erg lang en 10 werkdagen is ook lang. Kan dit niet korter? 

 

Reactie:  

Voor het eerste oriënterende gesprek met de inwoner is een maximum 

van 10 werkdagen gesteld. Minder werkdagen is dus altijd bespreekbaar. 

Dit is afhankelijk van de mogelijkheden van de inwoner (maatwerk). 

Gedurende het proces wordt een advies uitgebracht wat per situatie 

verschillend kan zijn.  

Indien de inwoner schuldhulpverlening nodig heeft, moet wettelijk gezien 

na aanmelding binnen vier weken een intakegesprek plaatsvinden.  

 

8. CDA: er wordt gesproken over ZZP’ers. Is het zo dat dit ook voor alle andere 

ondernemers kan gelden?  

 

Reactie:  

Ja, dit geldt voor alle ondernemers.  

 

9. SP: De procedure/tijdpad klopt juridisch niet. Volgens de recofa-richtlijnen moet 

crisis binnen 72 uur in plaats van drie werkdagen opgelost zijn.   

 

Reactie:  

Wij hanteren de richtlijnen van de NVVK. Crisisinterventie begint naar 

aanleiding van een hulpvraag. Binnen 3 werkdagen moet een gesprek met 

de schuldenaar plaatsvinden waar de hulpvraag wordt vastgesteld. De 

interventie moet binnen 2 weken worden afgerond.  

Bron NVVK: module crisisinterventie. 

 

10. SP: in beleid staat dat het voorheen ging het vrijwel alleen om mensen met lage 

inkomens. Dit klopt niet, want schulden komen in alle lagen van de bevolking 

voor. Vroeger nu en in de toekomst. Graag aanpassen i.v.m. framing. 

 

Reactie:  

De nota is aangepast.  

 

11. SP: Inwoners die onder beschermingsbewind niet juist gedefinieerd. Hoe het er nu 

staat, is te kort door de bocht.  

 



Reactie:  

De definitie van onderbewindstelling gebruiken wij conform NVVK. De 

nota is hierop aangepast.   

 

12. PvdA: Een aantal risicogroepen wordt gemist in de inleiding van de beleidsnota. 

Denk aan: arbeidsmigranten, anderstaligen, immigranten, werkende armen etc. 

Voor deze groepen is wellicht een andere soort ondersteuning nodig. 

 

Reactie:  

Deze risicogroepen voegen we toe. De nota is aangepast.    

 

13. SP: mist de crisisinterventies. In 2017 heeft de GKB 19 crisisinterventies gedaan. 

In de eerste helft 2018 zijn er al 22 crisisinterventies geweest. Hoe kan dit? En 

hoe zit het nu met de schuldhulpverlening en het voorliggend veld in de 

Noordoostpolder?   

 

Reactie:  

Het is een autonome ontwikkeling die wellicht te maken kan hebben dat 

meer inwoners steeds sneller bereikt worden (bijvoorbeeld door de 

signalerende functie van Mercatus). Of dat meer burgers in de knel 

komen. Het voorliggend veld wordt in 2019 verder ingericht.  

 

14. SP: In de definitie van schuldhulpverlening staat aflossen. Graag veranderen in 

oplossen. In de Wgs is hier ook een stukje in veranderd.  

 

Reactie:  

Aflossen wordt niet veranderd in oplossen. De definitie van 

schuldhulpverlening, zoals het in de Wgs staat, wordt gehanteerd.  

 

15.  SP: gaan wij nog een saneringskrediet aanbieden in de Noordoostpolder?  

 

Reactie:  

Op dit moment nog niet bekend. Dit is een afweging bij de 

aanbestedingsprocedure. 

 

16. CDA: ZLF. Er wordt gesproken om onderneming te stoppen. Het kan wenselijk zijn 

dat de ondernemer afscheid neemt van zijn onderneming in zijn eigen tempo. Dus 

daar waar hij dat nog niet hoeft te stoppen.  

 

CU/SGP: Er is wel een grijs gebied: want als de ondernemer zich heeft 

uitgeschreven bij de Kamer van Koophandel kan hij niet altijd al direct terecht bij 

de gemeentelijke schuldhulpverlening. Hoe ga je om met deze tussenfase? Deze 

groep behoeft wel extra aandacht.  

 

Reactie:  

Wij zullen in de nota de positie van het ZLF en de ondernemers 

verduidelijken. De nota is aangepast.   

 

17. SP: Er staat dat er geen maximale inkomensgrens geldt. Geldt er wel een 

minimale inkomensgrens?  

 

Reactie:  

Nee, er geldt ook geen minimale inkomensgrens. Maar om met schulden 

aan de slag te gaan is inkomen nodig. De inwoner wordt, waar mogelijk, 

op weg geholpen naar inkomen.  

 



18. D66: Het stuk over fraude is nog niet helder genoeg omschreven.  

Er wordt verwezen naar een artikel. Wordt dit ook zo strak nageleefd? Of wat is 

dan fraude?  

 

CU-SGP: er wordt nu nog weinig keuze en onderscheid gemaakt tussen mensen 

die opzettelijk fraude plegen en mensen met administratief onvermogen. Kan dit 

scherper geformuleerd worden?  

 

SP: Fraude eventueel verwijtbaar kan negatieve gevolgen hebben. Het mag geen 

negatieve gevolgen hebben voor de ondersteuning. Die mensen wil je in beeld 

houden. Evt. kunnen zij een tijd in budgetbeheer gezet worden totdat de 

fraudeperiode voorbij is en daarna een schuldhulptraject ingezet worden.  

 

PU: wordt toch al bij het intakegesprek omhoog gehaald of iemand fraude heeft 

gepleegd of niet?  

 

Reactie:  

De nota is aangepast.  

 

19. PvdA/CU-SGP: Hoe is het voorliggend veld georganiseerd? Wat is de verhouding 

tussen professional en vrijwilliger? Hoe wordt de kwaliteit van beide in de gaten 

gehouden? Waar/hoe meet je die? Welke criteria/normen leg je daarvoor aan? 

Hoe zit het met de aansprakelijkheid? Verzekering? Als het fout gaat, hoe gaat het 

dan? 

 

Reactie: de aanbieders in het voorliggend veld hebben hun eigen 

aansprakelijkheid. De verhouding professional en vrijwilligers verschilt 

per aanbieder. De kwaliteitscontrole is afhankelijk van de doelgroep, het 

type organisatie en de relatie met de gemeente. Het monitoren van de 

kwaliteit van organisaties met wie de gemeente wel een relatie heeft kan 

door middel van de resultaatafspraken gemonitord worden.  

 

20. CU-SGP: Doelstelling 1 moet je lezen in samenhang met andere doelstellingen. Dit 

schuurt een beetje.   

 

Reactie: De nota is aangepast.   

 

21. PvdA: Aanbestedingstraject GKB, gaat dit lukken om nieuwe dienstverlening voor 

1 juli te realiseren? Voorliggend veld moet dan ook per 1 juli klaar zijn. Dat gaat 

niet lukken? Er is dan een gat. 

 

Reactie:  

Met de GKB is afgesproken dat zij de dienstverlening blijven uitvoeren tot 

1 januari 2020.  

Wat betreft het voorliggend veld: er is geen gat. Er zijn al veel 

organisaties die expertise en kennis hebben op het gebied van financiële 

ondersteuning. We beginnen niet op nul (zie ook bijgevoegde lijst met 

aanbieders). Het is een proces dat al gaande is. We willen een nieuwe 

werkwijze met elkaar gaan vormgeven en de kunst is om 

samenwerkingen te versterken en verbindingen te leggen. Daar werken 

we de komende periode met de partijen aan.  

 

22. CU-SGP: doelstelling 4.4.: passende ondersteuning heeft korte doorlooptijden of 

is de aanloop daarnaar toe kort? Niet beter om te splitsen? Het helpt om het 

woord ‘waar nodig’ toe te voegen voor ‘zo kort mogelijk’. 

 



Reactie:  

De nota is aangepast.   

 

23. ONS: Hoe is de nazorg van de GKB geregeld? 

 

Reactie:  

Door de GKB wordt doorverwezen naar organisaties in het voorliggend 

veld. 

 

24. SP: In de beleidsnota staat: ‘naast deze voorwaarden is er nog ruimte voor 

werkgroep om andere voorwaarden te scheppen en afspraken te maken’. Hoe 

moet je dat zien? 

 

Reactie:  

De nota is aangepast.   

 

25. CU-SGP: er wordt aantal malen over risicogroepen gesproken. Kunnen deze ook 

een apart kopje krijgen? Het gaat dan om inburgeraars (werk en inkomen), 

alleenstaande ouders, werkende armen, jongeren en ouderen. Kunnen de life-

events specifiek benoemd worden?  

 

PvdA: risicogroep arbeidsmigranten toevoegen. 

 

Reactie:  

De nota is aangepast. Er wordt aandacht besteed aan de risicogroepen en 

life-events. Overigens is de schulddienstverlening is beschikbaar voor 

inwoners van Noordoostpolder, dus ook voor de risicogroepen.  

 

26. CU-SGP: Wat staat er in het preventieplan? Het is onderdeel van de beleidsnota, 

want dit zijn ook politieke keuzes. Als onderdeel of als bijlage bijgevoegd evt.  

 

Reactie:  

De uitvoering van het preventieplan is geen onderdeel van de nota. In de 

nota wordt weergegeven wat de uitgangspunten zijn van het 

preventieplan, maar niet hoe het plan wordt uitgevoerd. De nota is 

aangepast.   

 

27. CU-SGP: Hoe gaat de vroegsignalering nu? Zijn er geen contacten of vindt er geen 

overdracht van data plaats? Of handelen we nu niet rechtmatig? Waarom nog 

geen verwerkingsovereenkomst gesloten?  

 

Reactie:  

Mercatus heeft zijn eigen vroegsignalering georganiseerd. Bij enkele 

maanden betalingsachterstand neemt Mercatus contact op met de 

inwoner. Er wordt gewerkt aan concrete afspraken over vroegsignalering 

met zorgverzekeraars, waterbedrijven en energieleveranciers.  

 

28. PvdA: Rol en ‘know how’ van de sociale teams? Het woord ‘begeleiden’ werkt 

verwarrend?  

 

CU-SGP: hoe gaat de gemeente ermee om dat er niet voldoende professionele 

deskundigheid aanwezig is in het sociale team.  

 

Reactie:  

Sociaal Team NOP werkt volgens de methode “De Nieuwe Route”. Samen 

met de inwoner en alle betrokkenen wordt besloten wat er nodig is om de 

situatie te verbeteren. Het Sociaal Team Noordoostpolder betrekt het 



advies van het financieel loket bij het maken van plan. Vervolgens wordt 

op basis van dit plan de juiste expertise gezocht en ingezet. Binnen de 

schulddienstverlening heeft Sociaal Team NOP een preventieve en 

signalerende rol. Het woord ‘begeleiding’ wordt in de nota veranderd in 

‘doorgeleidt’ naar het loket. De nota is aangepast.   

 

29. CU-SGP: passende ondersteuning bij problematische schulden. Bijlage 2 heeft 

strakke doorlooptijden. Wat gebeurt er met de groep die belemmeringen 

ondervindt in de stabilisatiefase? Die groep is niet onder te brengen bij 5.2 en 5.3. 

Hoe gaat de gemeente hiermee om, zodat ze niet direct in beschermingsbewind 

komen zonder dat dat nodig is? Brengt kosten met zich mee. Is het een optie  om 

Duurzame Financiële Dienstverlening als pakket toe te voegen?  

 

Reactie: de invulling van passende ondersteuning wordt verder 

uitgewerkt en wordt meegenomen in de aanbestedingsprocedure.  

 

30. SP: Als met een nieuwe partij X in zee wordt gegaan, dan is die lid van de NVVK, 

dan heb je automatisch convenanten met Vitens, zorgverzekeraar, mercatus loopt 

al. Hoe benader je iedereen met het oog op de AVG (onderwijsinstanties etc.)? 

 

Reactie: De NVVK heeft met diverse schuldeisers een convenant 

afgesloten, waarin samenwerkingsafspraken over het minnelijk traject 

van schuldhulpverlening zijn vastgelegd. Het doel hiervan is om de 

samenwerking tussen schuldeisers en schuldhulpverlening te verbeteren, 

het aantal wanbetalers terug te dringen en het afsluiten van minnelijke 

schuldregelingen te bevorderen.  

Wat betreft de vroegsignalering: het afsluiten van convenanten met de 

genoemde partijen moeten het NVVK-lid en de gemeente zelf oppakken. 

Maatschappelijke organisaties worden conform AVG benaderd.   

 

31. PvdA: Financiële onderbouwing uitbreiden in het plan. Hoe is het budget 

opgebouwd? Hoe zit het met de financiering bijvoorbeeld bij subsidies als het 

plafond bereikt is? En als er tolken ingeschakeld moeten worden? Hoe wordt 

budgetbeheer gefinancierd? Kunnen er sociale raadslieden betrokken worden bij 

de instanties als er onvoldoende kennis is bij de organisaties?  

 

Reactie:  

Schuldhulpverlening is een open einde regeling. Als het beroep op een 

schuldhulptraject hoger wordt, dan worden de kosten ook hoger. In het 

aangepaste beleidsplan wordt de financiële onderbouwing uitgebreid en 

de kosten per onderdeel uitgesplitst.  

 

32. SP: stabilisatieproces: max. 3 maanden. Is dit een vergissing? Iemand moet drie 

maanden stabiel zijn willen ze doorgezet worden naar de schuldhulpverlening. 

Stabilisatieproces mag wel 8 maanden duren.  

 

SP/PvdA: Budgetbeheer: hoe gaat dat bij toeslagen aanvragen? Wie is er 

uiteindelijk verantwoordelijk als het fout gaat bij de belastingen etc. Een 

beschermingsbewindvoerder mag dit wel doen en een budgetbeheerder mag dit 

niet doen? Een budgetbeheerder heeft geen Digid.  

 

Reactie:  

Bij de schuldhulpverlening worden de modules van de NVVK gevolgd. 

Hierin wordt genoemd dat een stabilisatiefase een maximale tijdsduur 

kent van vier maanden. De nota is aangepast.    

 

33. Wat zijn de risico’s van uitstel, zodat we meer tijd hebben?  



 

Reactie:  

Uitstellen betekent dat de aanbesteding niet van start kan gaan en er 

geen partij is op 1 juli die de schuldhulpverlening gaat uitvoeren. Er is 

contact gezocht met de GKB en zij blijven hun dienstverlening uitvoeren 

tot 1-1-2020.    

 

34. Bij bijvoorbeeld bezwaarschriften  is vaak onvoldoende kennis aanwezig op 

juridisch gebied. Kunnen Sociaal raadslieden hier een rol in betekenen?  

 

Reactie:  

Wij zullen verder onderzoeken of wij hier gebruik van gaan maken en dit 

wordt eventueel meegenomen in de aanbestedingsprocedure. 

   

 

  

 

 


